
UCHWAŁA Nr XIX/145/2020 
Rady Gminy Kleszczewo  

z dnia 27 maja 2020r. 
 
 

w sprawie: rozpatrzenia petycji dotyczącej  ochrony zdrowia mieszkańców przed elektro 
skażeniem. 

 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt. 15 ustawy z dnia 08 marca 1990r. o 

samorządzie gminnym (tekst jednolity Dz. U. z 2020r. poz. 713) oraz art. 9 ust. 2 ustawy 

z dnia 11 lipca 2014r. o petycjach (tekst jednolity Dz.U. z 2018r. poz. 870 ze zmianami) 

Rada Gminy Kleszczewo uchwala, co następuje: 

 

§ 1 
 

1. Uznaje się, że petycja wniesiona w dniu 27 marca 2020r. w imieniu Koalicji 

Polska Wolna od 5G dotycząca ochrony zdrowia mieszkańców gminy przed 

elektroskażeniem zasługuje na uwzględnienie po rzetelnym rozpoznaniu 

problemu zawartego w w/w petycji. 

2. Uzasadnienie dla sposobu rozpatrzenia petycji stanowi załącznik do uchwały.  

 
§ 2 

 
Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy Kleszczewo. 

§ 3 
 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

 

           Przewodniczący Rady Gminy 

             Marek Maciejewski 

 

 

 



UZASADNIENIE 
do UCHWAŁY Nr XIX/145/2020 

Rady Gminy Kleszczewo 
z dnia 27 maja 2020r. 

 

w sprawie: rozpatrzenia petycji dotyczącej ochrony zdrowia mieszkańców przed elektro 

skażeniem. 

 

W dniu 27 marca 2020r. wpłynęła petycja od Stowarzyszenia Koalicja Polska Wolna od 

5G w sprawie ochrony zdrowia mieszkańców przed elektroskażeniem.  

Stowarzyszenie Koalicja Polska Wolna od 5G w w/w petycji wnosi w interesie 

publicznym o:  

1. Przyjęcie przez Radę Gminy uchwały w sprawie ochrony zdrowia mieszkańców 

przed elektroskażeniem.  

2. Zobowiązanie Wójta/Przewodniczącego Rady do:  

a) wykonania Uchwały;  

b) opublikowania jej na stałe na stronie internetowej UG oraz na profilu 

Facebooka Wójta Gminy;  

c) przekazania Uchwały dyrektorom wszystkich szkół i przedszkoli na terenie 

gminy;  

d)  przekazania Uchwały władzom powiatowym, wojewódzkim, krajowym.  

Koalicja Polska Wolna od 5G wnosi również aby w w/w uchwale Rada Gminy:  

1. Wyraziła swoje negatywne stanowisko wobec:  

a)  wielokrotnego zwiększenia od 1.1.2020 dopuszczalnego poziomu ekspozycji 

mieszkańców na pole elektromagnetyczne z zakresu mikrofalowego; 

b)  wprowadzenia standardu 5G bez wcześniejszego zbadania wpływu tej 

technologii na zdrowie mieszkańców i działanie implantów oraz bez 

wdrożenia właściwego systemu monitorowania natężenia PEM w 

środowisku.  

2. Zaleciła : 

a)   zdemontowanie istniejącej sieci Wi-Fi w szkołach tam, gdzie one istnieją, i 

wykonanie nowych instalacji sieci komputerowych w oparciu wyłącznie o 

połączenia kablowe eternetowe bądź światłowodowe;  



b) nakazanie przełączania na lekcjach telefonów komórkowych w tryb 

samolotowy oraz zakazanie ich używania na przerwach poza celami 

związanymi z informowaniem rodziców lub w celach alarmowych.  

W przedmiotowej petycji zawarte jest również żądanie, aby Rada Gminy zobowiązała 

się do przeprowadzenia kampanii informacyjnych dla mieszkańców nt. zagrożeń 

zdrowotnych związanych z PEM (telefon komórkowy, WiFi i inne urządzenia 

bezprzewodowe).  

Petycja przekazana została do rozpatrzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Gminy Kleszczewo, która w Uchwale Nr 4/2020 z dnia 20 maja 2020r. stwierdziła, że 

przedmiotowa petycja zasługuje na uwzględnienie po rzetelnym rozpoznaniu problemu 

zawartego w przedmiotowej  petycji. 

Podstawowym zadaniem przedstawicieli władz każdej jednostki samorządu 

terytorialnego jest dbanie o bezpieczeństwo i zdrowie jej mieszkańców. Ochrona 

mieszkańców przed zagrożeniami wskazanymi w petycji powinna następować na 

szczeblu ogólnopaństwowym, w drodze przyjęcia stosownych ustaw i wydania aktów 

wykonawczych do nich przez właściwe organy. 

Biorąc jednak pod uwagę argumenty zawarte w w/w petycji, w interesie publicznym, w 

trosce o wartości wymagające szczególnej ochrony w imię dobra wspólnego 

mieszkańców gminy, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy stanęła na 

stanowisku, iż w pierwszej kolejności należy podjąć działania mające na celu rzetelne 

rozpoznanie problemu zawartego w w/w. petycji.  

Problematyka zawarta w petycji jest bardzo złożona i wymaga dokładnej analizy 

merytorycznej, a samo zagadnienie sieci 5G budzi wielkie kontrowersje na całym 

świecie. Sytuacja związana z rozwojem każdej nowej technologii, jak miało to miejsce 

wielokrotnie w historii, zawsze stanowi temat do dyskusji społecznych oraz naukowych. 

W opinii Komisji wpływ technologii sieci bezprzewodowej 5G jest mało zbadany i 

wymaga lepszego poznania. Należy jednak mieć świadomość, że Rada Gminy może 

działać tylko w zakresie swoich kompetencji dotyczących stanowienia przepisów 

prawa, a akty prawa miejscowego nie mogą być sprzeczne z powszechnie 

obowiązującymi aktami normatywnymi tj. ustawą i rozporządzeniem. 

W związku z powyższym Rada Gminy Kleszczewo po zapoznaniu się z treścią petycji 

i Uchwałą Nr 4/2020 Komisji Skarg Wniosków i Petycji uznaje przedmiotową petycję 



za zasługującą na uwzględnienie po rzetelnym rozpoznaniu problemu zawartego w w/w 

petycji. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

         Marek Maciejewski 

 


